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Bericht van de voorzitter   
 
Beste leden van het CDA Etten-Leur, 
 
En toen waren er verkiezingen … 
 
Verkiezingen voor de Tweede Kamer met als grootste thema: 
Bestaansrecht. Ineens kaapte elke politieke partij dit thema. 
Eigenlijk bedoelen ze met bestaansrecht vooral dat iedereen voldoende 
geld heeft om van alles te kunnen kopen want het ging niet anders dan 
over verhoging minimumlonen, compensaties, belastingverlaging, 
ombuigingen, loonsverhogingen, prijsverhogingen etc.  
 
Heel erg wordt nu wederom duidelijk dat mensen in oorlogsgebieden 
onder bestaansrecht wat anders verstaan. Is er nog vers water om te 
drinken of je te wassen? Is er nog voldoende voedsel? 
Is er nog energie, verwarming? Kun je nog veilig naar buiten? Vele 
onschuldige burgers die de dupe zijn van een verschrikkelijke beleid, over 
en weer tussen diverse landen. Al die mensen in oorlogsgebieden die geen 
kant uitkunnen.  Zij hebben helemaal geen bestaanszekerheid meer. Laat 
ons stilstaan bij wat deze mensen iedere dag mee moeten maken.  

 
Laat ons maar blij zijn met onze parlementaire democratie en dat wij daar 
met zijn allen een beetje aan kunnen bijdragen, om bijv. door in 
november te gaan stemmen op onze CDA-volksvertegenwoordigers.   
 
En begin september waren er CDA volksvertegenwoordigers op bezoek.  
Henri Bontebal en Inge van Dijk waren te gast in Etten-Leur (zie foto 
verderop). In De Linde werden ze welkom geheten door een groep CDA 
afgevaardigden uit de regio. Voor iedereen was even ruimte om 
persoonlijk kennis te maken en aan te geven waar hun zorgen liggen.  
Vanuit onderwijs, zorg, bedrijfsleven, jongeren en de seniorenafdeling van 
het CDA werden “boodschappen”  meegegeven. Duidelijk werd dat Henri 
zich niet hoeft te vervelen want zijn agenda puilt uit van regionale 
bezoeken en kennismakingsgesprekken in het hele land.  
Iedereen was het er na afloop over eens dat we met Henri weer een echte 
CDA-er hebben als lijsttrekker. Een hele aardige, normale toegankelijke 
man met veel kennis van zaken. Iemand die midden in de samenleving 
staat. Zijn verhaal zal nog wel scherper en duidelijker moeten worden om 
een grotere groep mensen aan te spreken en om die te overtuigen op het 
CDA te stemmen. Het zal nog een pittige campagne worden.  
 
Op dinsdag 12 september tijdens de Algemene Ledenvergadering hebben 
onze leden ingestemd met de kandidatenlijst voor de Tweede 
Kamerverkiezingen en het programma. Goed om te zien dat deze 
ledenvergadering door bijna 25 leden werd bezocht en dat er ook weer  
nieuwe leden aanwezig waren.  
   
Onze fractie laat zich horen tijdens de debatten in de gemeenteraad. 
Inhoudelijk met goede opmerkingen en commentaren.  
Een mooi initiatief van de fractie is zeker het CDA Woonevent dat in 
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december gaat plaatsvinden.  Zie voor meer info hierover verderop in 
deze nieuwsbrief.  
 
Zowel landelijk, provinciaal als lokaal is het CDA zeer actief en uiteindelijk 

zal het weer goedkomen.  De peilingen voor de komende verkiezingen zijn 
weliswaar niet goed, maar er zijn nog 5 weken te gaan waarin veel kan 
gebeuren.  De campagnes gaan nu pas beginnen.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Reggy Heijens, voorzitter CDA Bestuur 
   

(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  

 

Nieuwe mensen 

 

 

Nieuwe mensen voor fractie en bestuur  

 
Afgelopen periode zijn er gesprekken gevoerd met leden van onze partij 
en daarbij is gevraagd of en zo ja welke ambities zij hebben in de politiek. 
 
Uit deze gesprekken is naar voren gekomen dat Jens Vermunt bereid is 
bestuurslid van CDA Etten-Leur te worden. Inmiddels is Jens in de laatst 
gehouden ledenvergadering benoemd.  
Verder heeft Jasper de Hoon ook aangegeven belangstelling te hebben 
voor een rol in het bestuur. Hij is nu voorzitter van ZLTO afdeling Etten-
Leur en zal in 2024 aansluiten bij het bestuur.  
 
Voor de fractie hebben twee leden zich aangemeld. Dat is in de eerste 
plaats Sven de Wit. Sven stond al op de kieslijst van de 
gemeenteraadsverkiezingen in 2022. Sven is inmiddels aangesloten bij de 
fractievergaderingen en heeft de ambitie uitgesproken om burgerraadslid 
te worden. Een tweede lid dat voornemens is aan te sluiten bij de fractie is 
Anton Lips. Anton is vanuit zijn werk als manager Groen, Reiniging, 
Spelen en Recreatie voor de gemeente Breda goed thuis in zaken die 
binnen de gemeente spelen. Hij komt in het najaar meedraaien in de 
fractie. 
 
De komende periode blijven bestuur en fractie actief om ook mensen te 
werven die op dit moment nog geen lid zijn van CDA Etten-Leur, maar die 
wel vanuit hun functioneren in onze gemeenschap betrokkenheid tonen bij 
de waarden die wij als partij in Etten-Leur belangrijk vinden. Mocht u 
mensen kennen, geef dan een tip aan bestuur of fractie door. 
 
 

CDA Woonevent 
 
 
 

 
 

 

CDA Etten-Leur organiseert woonevent op 13 december 2023  
 
Op woensdag 13 december organiseert CDA Etten-Leur een woonevent in 
sportcentrum Zuit in Etten-Leur. Aanvang event is om 19.30 uur.  
 
Met name jonge mensen uit Etten-Leur die op zoek zijn naar hun eerste 
woning, worden als bezoekers uitgenodigd en geworven.  
Op dit moment zijn veel jonge mensen nog inwonend bij hun ouders. Zij 
zoeken naar een betaalbare woning, maar weten deze niet te 
bemachtigen. 
De gemeente Etten-Leur streeft ernaar om jaarlijks 300 nieuwe 
wooneenheden toe te voegen aan de woningvoorraad, onder meer in de 
nieuwe wijk Haansberg.  
Maar daarbij is wel van belang dat er voldoende woningen worden 
gebouwd voor één- of tweepersoonshuishoudens. Kleinere woningen 
weliswaar om deze betaalbaar te houden. 
We kijken daarbij niet alleen naar nieuwbouw, maar ook het 

transformeren van bestaande gebouwen (bijv kantoren) of het plaatsen 
van tijdelijke woningen. 
De fractieleden zijn aanwezig om een scherper beeld te krijgen van de 
behoeften van jonge woningzoekenden en de manier waarop ze daar 
invulling aan kunnen geven. 
 
Tijdens het woonevent komen verschillende sprekers aan het woord die de 
woningmarkt in Etten-Leur goed kennen. Ook is er ruimte om informatie 
op te halen over onder meer samenlevingscontracten, financiële aspecten 
van op eigen benen staan en het opzetten van een onderneming naast je 
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dagelijks werk. CDA leden zijn uiteraard van harte welkom met kinderen 
of kleinkinderen. 
 

 
Actueel uit de raad 
 
 
In maanden augustus en september  

2023 stond een aantal zaken op de 
raadsagenda die hier worden toegelicht. 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Raadsvergadering augustus en september 2023 
 
 
Verbouwing begane grond stadskantoor    
 
Veel te veel geld wordt er volgens CDA geïnvesteerd in de verbouwing en 
verduurzaming van de begane grond van het Stadskantoor. Op 18 
september is er door de gemeenteraad een besluit genomen over de 
verbouwing van de begane grond van het Stadskantoor. CDA was daar 
zeer kritisch over en heeft tegen het voorstel gestemd. 
Het voorstel is om bijna € 6 miljoen te investeren in de realisatie van een 
Raadszaal in de huidige publiekshal én de transformatie naar meer 
vergaderruimtes en balies en werkplekken op de begane grond. Dus 
Inmiddels totaal € 5,8 miljoen voor de verbouwing van een gemeentehuis 
wat een aantal jaren geleden al verbouwd is voor € 4,3 miljoen. Daarnaast 
is er in de kadernota al € 700.000 opgenomen om het gemeentehuis te 
verduurzamen. Dan is het al €6.500.000. Dus bij elkaar ruim € 11 miljoen 
aan verbouwingen bij een gemeentehuis van ruim 20 jaar oud. Hoe 
krijgen we dit uitgelegd vragen wij ons af. OZB 8% omhoog, bijna 2000 
mensen leven in armoede, geen geld voor ondertunneling, centrum is niet 
bruisend, geen geld voor noodlijdende verenigingen, geen geld voor 
kunstgrasvelden. geen geld voor cameratoezicht en GFT afval niet meer 
iedere week ophalen enz. CDA is van mening dat we dit onze inwoners 
niet aan kunnen doen. Hoe mooi het ontwerp ook is. Het CDA heeft 
destijds al tegengestemd op basis van de financiën. Inmiddels is het 
miljoenen duurder geworden. Ook is de opbrengst van het Oude Raadhuis 
nog niet bekend. Dit kan het totale beeld nog negatiever maken. Het 
beste is het als volgt samen te vatten: Als je geen geld hebt om een 
Mercedes te kopen moet je hem niet willen kopen. 
 
Tijdelijke woningen Haansberg 
 
De woningnood is ook in Etten-Leur hoog. Om daaraan tegemoet te 
komen heeft het college voorgesteld om op de locatie bij Rinus Blom aan 
de Hoevenseweg / Bankenstraat 100 tijdelijke woningen te plaatsen. 
Woningen die voor tenminste 50% beschikbaar komen aan 
woningzoekenden uit Etten-Leur.  
De participatie van deze plannen is begin dit jaar opgestart. Vanaf het 
begin was er veel weerstand van omwonenden. Een deel van de bezwaren 
richtte zich op de inrichting van het terrein en de verkeersituatie. CDA 
fractie had er om die reden bij het College op aangedrongen bij de 
uitwerking van de plannen rekening te houden met de inrichting van het 
terrein en de inpassing van de woningen ten opzichte van bestaande 
bebouwing. Ook stelde CDA dat er een passende ontsluiting moest komen 

op de Hoevenseweg. Een weg die toch al zwaar is belast met verkeer en 
waarbij met name de veiligheid van voetgangers en fietsers om aandacht 
vragen. In september werden de definitieve plannen voorgelegd, waarbij 
de raad werd gevraagd een verklaring van geen bezwaar af te geven op 
de voorgestelde kaders. Onze fractie kon daarmee instemmen, omdat aan 
onze adviezen in voldoende mate invulling was gegeven. Het vervolg is nu 
dat het college een omgevingsvergunning kan afgeven voor deze 
woningen, die daar voor maximaal 15 jaar blijven staan. Alwel zal de 
woningen gaan plaatsen en beheren. 
 
Benoeming nieuwe burgemeester Marina Starmans-Gelijns 
 
Op dinsdag 26 september was er een bijzondere raadsvergadering in de 
Van Goghkerk. Tijdens deze bijeenkomst werd onze nieuwe burgemeester, 
Marina Starmans Gelijns, benoemd door de Raad. 
 
Sinds begin dit jaar was Mark Verheijen benoemd als waarnemend 
burgemeester in onze gemeente. Dit omdat per 1 januari Miranda de Vries 
benoemd is als directeur bestuurder bij Zorginstelling Elden – Maasduinen. 
Een vertrouwenscommissie bestaande uit de fractievoorzitters van de 
politieke partijen werd geformeerd om in eerste instantie een profielschets 
van de nieuw te benoemen burgemeester op te stellen. Nadat deze 
aangeboden was aan de Commissaris van de Koning Ida Adema in maart 
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dit jaar, is een vacature opgesteld en de werving heeft in de maanden 
april tot en met juni 2023 plaats gevonden. Op 5 juli heeft de 
vertrouwenscommissie besloten Marina Starmans Gelijns als nieuwe 
burgemeester van onze gemeente voor te dragen. Fractievoorzitter 

Mariette Nooijens spreekt namens de hele fractie steun en vertrouwen uit 
voor deze keuze: ‘Marina is zeer benaderbaar en legt snel contact met 
mensen. Daarnaast heeft ze veel bestuurlijke ervaring in verschillende 
gemeenten opgedaan. Ze heeft bewezen daar waar nodig bestuurlijk 
leiding te kunnen geven als burgemeester van de gemeente Dongen. We 
zien uit naar de samenwerking in de toekomst.” 
 
In de komende raadscyclus staat onder meer de begroting 2024 
op de agenda. De cyclus start met een Raad Luistert op maandag 
23 oktober 2023. Wilt u meepraten en of een reactie geven op 
raadsvoorstellen? Dat kan. Elke donderdagavond vergadert de 
fractie en leden zijn welkom om deel te nemen. Neem contact op 
met de fractiesecretaris Kitty Hoevenberg via mail: 
kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 
 
 

 

Bericht uit Den Bosch 
 

  

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

CDA kritisch op het nieuwe bestuursakkoord   

 
In de Statenvergadering van 8 september 2023 vond een debat plaats 
over het nieuwe bestuursakkoord 2023-2027. Ronnie Buiks plaatste 
enkele kritische kanttekeningen. Deze leest u hieronder. Lees de complete 
spreektekst op  https://cdabrabant.us11.list-
manage.com/track/click?u=f43e608c18065bfbeb65a7df2&id=a27920acf5
&e=7c088b16ab. 
 
Na weken onderhandelen en het door de partijen gekozen reces, is er 
afgelopen vrijdag gedebatteerd over het nieuwe bestuursakkoord in 
Brabant. Wat het CDA betreft is het akkoord meer een coalitiekookboek 

geworden met achterop de koks die het moeten gaan uitvoeren. Het is 
een beginnerskookboek, vol recepten. Een soort All You Can Eat concept 
maar wanneer de gerechten af zijn, wat het gaat kosten en hoe de 
bereiding is, lezen we niet terug in het akkoord. 
 
Enkele voorbeelden die het CDA niet begrijpt en antwoord op heeft 
gevraagd naar aanleiding van het debat: de prijs van het buskaartje stijgt 
met een inflatiecijfer, maar welk inflatiecijfer wordt niet genoemd. De 
motorrijtuigenbelasting stijgt de komende 4 jaar met 2,5% per jaar, maar 
dit is dan weer onafhankelijk van het inflatiecijfer. Voor 145 provincie-
medewerkers gaat het contract verlengd worden. 22 miljoen per jaar! 
Even snel gerekend is dit €151.724 per medewerker. Dit is hopelijk een 
tikfout. Graag duidelijkheid! Wat men moet doen en wanneer lezen we 
niet terug. 
 
Deze concreetheid missen we in dit akkoord. Er wordt veel verkend en 
onderzocht, maar wat gaat er nu precies gedaan worden? De 
stallendeadline wordt voor een aantal sectoren 1,5 jaar uitgesteld. 
Concrete plannen ho maar! Daarnaast zochten we als CDA-fractie 
tevergeefs naar het participatietraject. De titel van het kookboek is dan 
ook zeker niet: Heel Brabant bakt. Het kookboek is incompleet en onaf, 
een potpourri van verschillende keukens. 
 
Verder hebben we als CDA ook aanvullende vragen gesteld. Allereerst 
over de leefbaarheid en vitaliteit en kleine kernen en de vraag of hier ook 
plaats is voor woningbouw. Er wordt 6 miljoen extra vrij gemaakt voor 
Mobiliteit maar waar dit geld aan besteed gaat worden is onduidelijk: een 
goedkoper buskaartje, nachtlijnen, fietsverbindingen of extra buslijnen 
naar kleine kernen?  Brabant zet zich in voor het oplossen van knelpunten 
die de spoordoorsnijdingen in onze provincie met zich meebrengen. Kan 
nu elke gemeente waar dit aan de orde is een verzoek voor 
ondertunneling indienen? Of gaat de coalitie de spoorlijn verleggen? 
 
Het CDA zat met een waslijst aan vragen maar de nieuwe coalitiepartners 
verzaakte om het grootste deel van deze vragen te beantwoorden. 
Hiermee werd het CDA genoodzaakt om tegen dit nieuwe coalitieakkoord 
te stemmen. De stemverklaring van het CDA bestond uit drie knellende 
punten: allereerst stallen deadline welke is opgenomen in het 
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bestuursakkoord is voor het CDA niet acceptabel. Dit zit hem in de data en 
het verschil wat gemaakt wordt tussen de verschillende sectoren. Dus 
tussen melkvee en kalverhouders enerzijds en geiten en intensieve 
veehouderij anderzijds. Ten tweede is het een akkoord die wat ons betreft 

te weinig onderbouwd is, waarbij veel financiële uitgaven onvoldoende 
worden onderbouwd. Zo kon de 145 miljoen euro extra voor personeel 
niet verklaard worden. Ten slotte zat er geen plan van aanpak bij het 
akkoord. Het CDA zou graag zien dat het kookboek voor beginners eerst 
gecompleteerd gaat worden. 
 
Ronnie Buiks (Ronnie.pol@outlook.com ) 
 
 

In memoriam 
 

 
 

 
 

 

Adriaan van den Dries ( 1940-2023) 
 
Op 31 augustus 2023 is overleden ons oud bestuurslid Adriaan Leendert 
van den Dries. Adriaan is gedurende vele jaren actief geweest voor het 
CDA. Hij was dit zowel in zijn periode als bestuurslid van de afdeling als 
ook daar buiten. 
 
Op 23 november 1992 is hij benoemd in het Bestuur en daar gedurende 
ruim 3 perioden actief gebleven tot zijn afscheid in 2006. 
Adriaan woonde vele jaren aan de van Henegouwenlaan waar hij graag 
uitnodigde voor een praatje en een bakje. Met zijn achtergrond als lid van 
de protestantse gemeente was hij prima op de hoogte met het Christen 
Democratisch gedachtengoed en hield dat zo nodig zijn omgeving ook 
voor. 
 
Adriaan was vooral actief als afgevaardigde naar de CDA regio de Baronie. 
Hij is daarvan ook geruime tijd vice-voorzitter geweest en was regelmatig 
van de partij op bijeenkomsten van het provinciale CDA bestuur in den 
Bosch.  
 

Adriaan hield zich met name bezig met training en opleiding van 
partijleden voor fractie en bestuur en was hier ook regionaal en 
provinciaal  druk mee bezig. Zijn inzet daarbij was gekend en van belang. 
 
In onze herinnering was Adriaan een helder en actief CDA bestuurslid, die 
met zijn directe en vriendelijke aanpak plezierig was om mee om te gaan 
en ook zijn omgeving wist te interesseren voor het CDA gedachtegoed.   
In campagnetijd was hij een van de steunpilaren van de lokale aanpak. 
Wij herinneren hem in vriendschap en met dankbaarheid. 
 
Jan van Alphen, oud voorzitter;  
Isabelle Borghouts, oud secretaris 
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